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2023.  május  22.  napján  a  Szenátus  elfogadta  a  „Felhatalmazás  kontrollált  intézményi  működésimodell-
fejlesztés előkészítésére” előterjesztés határozati javaslatát.

Az előterjesztés szakmai indokai, előzményei, sajátosságai

„A Műegyetem közössége előtt ismert,  hogy az elmúlt három évben jelentős változások mentek végbe a
magyar  felsőoktatási  ökoszisztémában.  Számos  egyetem  esetében  megváltozott  a  finanszírozási  és  a
működési  modell,  továbbá  a  magas  infláció  és  a  magas  energiaárak  miatt  jelentősen  megváltozott  a
gazdasági környezet is. Ennek következménye, hogy az elmúlt években a BME a korábban felhalmozott
tartalékainak jelentős részét felélte, így a 2024. év a jelenlegi keretek között már nem finanszírozható, mivel
az  elmúlt  években  a  fenntartói  hozzájárulás  elvesztette  reálértékét  és  nem  elégséges  az  oktatás-kutatás
színvonalának  fenntartásához.  Ez  jelentős  versenyhátrányt  jelent  mind  a  hazai,  mind  a  nemzetközi
felsőoktatási térben. A BME felsővezetése az elmúlt hónapokban többször is jelezte ezt a súlyos problémát a
fenntartó felé és kidolgozott egy indikátorrendszert, ami anyagi motivációkon keresztül is biztosítani tudná a
BME további hatékony működését és fenntartható fejlődését az ország érdekei mentén. A többlet anyagi
források szükségesek ahhoz, hogy a Műegyetem a 240 éves hagyományaira építve, nemzetközi kiválóságát
megőrizve  és  továbbfejlesztve,  a  nemzetközi  oktatási  és  kutatási  intézményrendszer  szerves  részeként
továbbra  is  hozzá  tudjon  járulni  a  magyar  gazdaság  fejlődéséhez  kutatási-fejlesztési-innovációs
tevékenységével, valamint kiváló műszaki, természettudományos és gazdasági szakemberképzésével.

A BME  szenátusa  2022.  május  30-i  ülésén  határozatot  fogadott  el  „A Szenátus  elnöke  részére  adott
felhatalmazás a kontrollált  intézményi működésimodell-fejlesztés előkészítésére” címmel.  A határozatban
foglalt  feladatokat  a  BME vezetése  a  maga  részéről  elvégezte,  több  körben  vizsgálta  egy  fenntartható
működési modell kialakításának lehetőségeit, kereteit. Megfogalmazta jövőképét, kidolgozta azt a szakmai
és anyagi ösztönzőrendszert, aminek a bevezetése a jövőképben megfogalmazott célok teljesítését lehetővé
tenné.

A helyzetre  és  a  fenti  körülményekre  való  tekintettel  a  Szenátus  felkéri  Dr.  Czigány  Tibor  rektort  és
Verseghi-Nagy Miklós kancellárt,  hogy haladéktalanul  kezdeményezzenek tárgyalásokat  a Fenntartóval  a
BME fenntartható pénzügyi és működési modelljéről.”

A tárgyalások a Fenntartóval elkezdődtek, és az utolsó tárgyaláson Dr. Czigány Tibor rektor úr és Verseghi-
Nagy Miklós kancellár úr meghívására részt vettem.

A tárgyalás során csak az indikátorok meghatározása témakörében volt egyeztetés, de az ehhez 
kapcsolódó finanszírozásról nem volt szó.

A tárgyalás során a fenntartóváltás kérdése nem volt napirenden.

Az indikátorok alatt, a teljesség igénye nélkül az alábbi mutatókat értjük:

az Egyetemre felvett hallgatók száma,
külföldi hallgatók száma,
kiadott diplomák száma,
lemorzsolódás mértéke,
teljesített kreditek száma,
vállalati K+F+I-ből származó bevételek,
hazai és közvetlen uniós forrásból származó pályázatok bevételei,
szabadalmak száma,
minőségi publikációk és hivatkozások száma.
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